

## Disposal of packaging in Germany

The German Packaging Act (VerpackG) requires that the impact of packaging waste on the environment be avoided or reduced. To this end, packaging waste should be avoided as a matter of priority and, in addition, prepared for reuse or recycled.

In accordance with the provisions of the Packaging Act, we are obliged to dispose free of charge used, empty packaging which is not subject to system participation within the meaning of §3 section 1 of the Packaging Act of the same type, shape and size, which was handed over to you by us with the delivered goods, at the place of actual handover or in proximity.

If you wish to make use of this possibility, please address your request in advance by e-mail to:  
[return-packaging-materials-SMT@zeiss.com](mailto:return-packaging-materials-SMT@zeiss.com) .

We would like to draw your attention to the fact that we reserve the right to agree on separate arrangements for the place of return of the packaging and the bearing of costs.

## Verpackungsrücknahme in Deutschland

Das Verpackungsgesetz (VerpackG) fordert, die Auswirkungen von Verpackungsabfällen auf die Umwelt zu vermeiden oder zu verringern. Dafür sollen Verpackungsabfälle vorrangig vermieden und darüber hinaus einer Vorbereitung zur Wiederverwendung oder dem Recycling zugeführt werden.

Wir sind gemäß der Regelungen des VerpackG dazu verpflichtet, gebrauchte, restentleerte, nicht-systembeteiligungspflichtige Verpackungen im Sinne von §3 Abs. 1 VerpackG der gleichen Art, Form und Größe, die Ihnen mit der zugelieferten Ware von uns übergeben wurden, am Ort der tatsächlichen Übergabe oder in dessen unmittelbarer Nähe unentgeltlich zurückzunehmen.

Sollten Sie diese Möglichkeit in Anspruch nehmen wollen, wenden Sie sich bitte vorab per E-Mail an:  
[return-packaging-materials-SMT@zeiss.com](mailto:return-packaging-materials-SMT@zeiss.com) .

Wir machen Sie bereits an dieser Stelle darauf aufmerksam, dass wir uns vorbehalten, separate Regelungen für den Ort der Verpackungsrückgabe und die Kostentragung zu vereinbaren.